
Interviu cu trupa BLAZZAJ despre concertul pe care-l va susține la festivalul medieval din Sighet

Scris de Dani Godja 
Miercuri, 19 August 2015 11:43 - Ultima actualizare Miercuri, 19 August 2015 16:40

   

  

   BLAZZAJ este una din primele trupe de acid-jazz, nu-jazz, funk din România, și prima care
s-a bucurat de recunoașterea valorii sale muzicale. Cum în cei aproape 20 de ani de existență,
Blazzaj nu a cântat niciodată în Sighet, ne-am propus să-i cunoaștem mai bine înaintea
prestației live pe care o vor susține la Aeternus Maramorosiensis Sighet (22.08.2015), de
acceea l-am provocat pe Tavi &quot;Vita&quot; Horvath la un interviu pe care il puteti citi in
continuare.

  

    

  

   Dani Godja: Cum e să cânți acid-jazz intr-o țară care nici acum nu știe prea multe
despre acest gen muzical?

      

    

  

   Tavi &quot;Vita&quot; Horvath: Nu conteaza genul pe care-l canti, conteaza doar acoperirea
media pe care o ai, daca nu esti difuzat in media si daca genuri adiacente nu sunt prezentate in
media atunci tu ramai o curiozitate pentru publicul larg.

  

    

  

   D.G.: Cum simți fenomenul muzical underground din România anului 2015 față de cel
din 1998, de exemplu? 
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   Tavi &quot;Vita&quot; Horvath: Simt toata miscarea underground mult mai dispersata,
fenomenul s-a diluat prin impartirea lui in multe nise independente care foarte rar coalizeaza.

  

    

  

   D.G.: Scriind întrebările pentru acest interviu, m-am pus să reascult albumul vostru de
debut care mi-e foarte drag și pe care îl mai am pe casetă. Cum simți că s-a schimbat de
atunci societatea pe care o parodiați voi în acest album? 

  

    

  

   Tavi &quot;Vita&quot; Horvath: Subiecte sunt din plin, pe zi ce trece descopar tot mai multe
subiecte amuzante.

  

    

  

   D.G.: Cui se adresează lupta contra blazărilor pe care voi o duceți de aproape 20 de
ani? 

  

    

  

   Tavi &quot;Vita&quot; Horvath: Noi ne adresam oamenilor care se identifica cu muzica, cu
ritmul, cu aciditatea textelor. Nu exista o lupta ci doar o strangere de randuri a soldatilor de
funk.
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   D.G.: Se poate trăi din muzica in Romania, fara sa ajungi ca artist, sa faci zilnic cate un
compromis? 

  

    

  

   Tavi &quot;Vita&quot; Horvath: Nu, depinde ce compromisuri vrei sa faci.

  

    

  

   D.G.: Când ai fost ultima dată cu C.F.R.-ul? 

  

    

  

   Tavi &quot;Vita&quot; Horvath: Cand am condus pe cineva la tren, in rest … masini de clasa
S.

  

    

  

   D.G.: Știu că asculți muzică foarte diversă, de aceea te-aș ruga să faci o trecere în
revistă a trupelor tale de suflet și a ultimelor apariții muzicale ce te-au impresionat.
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   Tavi &quot;Vita&quot; Horvath: Ascult foarta multa muzica de la Burial la Tame Impala, de la
King Crimson la Karnivool, de la Funkadelic la Tool, nu pot sa dau directii, mai ales ca muzica e
pana la urma vibratia cu care te identifici. Recent am fost impresionat de doua live-uri: Little
Dragon (la Airfield Festival) si de Korn(la Arenele Romane), au transmis de pe scena mai mult
decat muzica, m-au hranit cu energie.

  

    

  

   D.G.: Blazzaj-ul a avut numeroase colaborări cu diverși artiști. V-a refuzat vreodată
cineva? Cu cine v-ați dori să colaborați pe viitor? Au trecut câțiva anișori de la
”Macadam”. Pe când un nou album?

  

    

  

   Tavi &quot;Vita&quot; Horvath: Blazzaj este acum un colectiv muzical in care intra foarte multi
colaboratori. In functie de timpul pe care-l are fiecare colaborator, pentru acest proiect, putem
sa aparem pe scena in diverse formule de la 5 pana la 12 oameni. Am inregistrat un album nou
acum doi ani (15 piese), dar nu am fost multumiti de ce ne-a iesit si atunci am scos doar cateva
single-uri de pe el, urmeaza sa mai scoatem single-uri si la un moment dat o sa lansam in
spatiu si un album.

  

    

  

    

  

   D.G.: Tavi, tu ai mai fost în Sighet ca simplu vizitator. Ce știi despre Sighet, ce ți-a
plăcut/ displăcut și ce te aștepți să descoperi aici? 
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   Tavi &quot;Vita&quot; Horvath: Din punctul meu de vedere un oras e definit de oamenii care
locuiesc in el, am fost de multe ori in Sighet si am niste prieteni foarte buni in oras (mor de
nerabdare sa ma vad cu ei). Un oras care are un festival unde e chemata trupa Blazzaj nu
poate fi decat un oras fain.

  

    

  

   D.G.: Deși Blazzaj cântă din mileniul trecut, în Sighet nu va văzut nimeni pe scenă. La
ce vă așteptați din partea unui public nu vă știe și cum v-ați gândit să-l convingeți să vină
de la tarabele cu bere în fața scenei? 

  

    

  

   Tavi &quot;Vita&quot; Horvath: Nu ne-am facut un plan de atac dar sigur sunt si soldati de
funk la Sighet. Berea la Blazzaj se bea obligatoriu in fata scenei.

  

    

  

    

  

   D.G.: Muțumesc mult pentru timpul acordat. Dacă mai ai ceva de adăugat la acest
interviu, ultimele rânduri îți aparțin...

  

    

  

   Tavi &quot;Vita&quot; Horvath: Vom canta la Sighet intr-o formula inedita cu doi tobari (cu
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tobe analogice si electronice). Multumim pentru interviu, ne vedem in fata scenei (cu o bere in
mana).

  

    

  

   Componenta BLAZZAJ pentru concertul din Sighet: Tavi &quot;Vita&quot; Horvath - voce,
Vali Potra - tobe electronice, Petrica Ionutescu - trompeta, clape, Utu Pascu - bass, Gabriel
Almasi - ghitara, electronice, Sergiu Catana - tobe.

  

    

  

   AUTOR: Dani Godja
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